
Zápisnica	zo	zasadnutia	výboru	Slovenskej	
angiologickej	spoločnosti	(S.A.S.)	

Dátum:	18.09.2019,	18.00	hod.	

Miesto:	Hotel	Partizán,	Tále	

Zúčastnení:		

doc.	MUDr.	Juraj	Maďarič,	PhD.	–	prezident	S.A.S.	SLS	

členovia	 výboru:	 MUDr.	 Katarína	 Dostálová,	 PhD.	 MPH,	 MUDr.	 Andrej	 Džupina,	 PhD.,	 MUDr.	 Ivar	
Vacula,	PhD.,	MUDr.	Miroslav	Širila,	MUDr.	Ľubomír	Špak,	MPH.,	MUDr.	Ewald	Ambrózy,	PhD.,	MUDr.	
Dáša	Kmecová,	PhD,		

členovia	dozornej	rady:	MUDr.	Eva	Bojdová,	MUDr.	Augustín	Mistrík,	MUDr.	Štefan	Pataky,	

ospravedlnili	sa:	Prof.	MUDr.	Viera	Štvrtinová,	CSc.	

zapisovateľ:	MUDr.	Ľ.Fľak,	PhD.	

Program:	

Privítanie	 účastníkov	 prezidentom	 S.A.S.,	 predstavenie	 programu	 schôdze	 výboru	 a	 následne	 jeho	
schválenie.	

Body	programu:	

1. Otvorenie
2. Príprava	XXVII.	Slovenského	angiologického	kongresu
3. Zhodnotenie	účasti	S.A.S.	na	prebehnutých	odborných	podujatiach,	plánované	odborné

podujatia	s	účasťou	S.A.S.
4. Organizačný	poriadok	S.A.S.	SLS
5. Rôzne

K	bodu	programu	č.2:	Príprava	XXVII.	Kongresu	SAS:	

Boli	 predstavené	 pripravené	 bloky	 programu	 a	 ich	 garanti	 ako	 aj	 zahraniční	 hostia.	 Konštatovaná	
vyváženosť	programu	z	pohľadu	tém,	príprava	dobre	zvolených	workshopov,	avšak	relat.	nízky	počet	



prihlásených	abstraktov	z	čoho	vyplýva	aj	absencia	posterovej	sekcie.	Chýba	tento	rok	blok	Hotlines,	
ktorý	sa	nezmestil	do	programu,	ale	budúci	rok	bude	snaha	o	jeho	opätovné	zaradenie.	Narástol	počet	
paralelne	 vedených	 sekcií	 v	 dvoch	 sálach	 a	 už	 len	 výnimočná	 možnosť	 firemných	 sympózií	 bez	
paralelnej	 sekcie;	 vzrástol	 počet	 prihlásených	 vystavovateľov	 z	 oblasti	 endovaskulárnych	
intervenčných	materiálov;	

K	bodu	programu	č.3:	Zhodnotenie	účasti	S.A.S.	na	prebehnutých	odborných	podujatiach,	plánované	
odborné	podujatia	s	účasťou	S.A.S.		

Odborné	podujatia	v	r	2019	organizované	S.A.S.	resp	s	aktívnou	účasťou	S.A.S.:	

- Svetový	angiologický	kongres,	Peking	–	XXVIII	World	Congress	of	 the	 International	Union	of
Angiology	–	18.-21.10.2018

- XVI.	Angiologický	deň	LFUK	v	Bratislave	–	15.5.	2019;	126	účastníkov,	11	prednášok,	udelenie
medaile	UK	MUDr.Roztočilovi	pri	príležitosti	100	výročia	založenia	UK

- 44.Angiologické	dny,	Praha,	live	prenos	z	katetrizačnej	sály	z	NÚSCH
- 25.CZ-SK	Angio	sympózium	Lednice	–	12.-14.6.2019
- Kongres	Slovenskej	spoločnosti	cievnej	chirurgie	–	4.-6.	apríla	2019
- 24.	Európsky	kongres	praktických	lekárov

Plánované	podujatia:	

- European	Society	for	Vascular	Medicine	Congress	2019	–	10.	–	12.10.2019,	Ljubljana,
Slovinsko

- SSVPL	kongres	(WONCA	Euro	kongres)
- 45.Angiologické	dny,	Praha	–	13.	–	15.2.2020
- XVII.	Angiologický	deň	LFUK	v	Bratislave
- 11.	Angiologický	deň	NÚSCH	–	jar	2020,	Bratislava
- 26.	česko-slovenské	angiologické	sympózium,	Lednice,	6/2020
- XXVIII.	Slovenský	angiologický	kongres	–	17.-19.09.2020,	Hotel	Partizán,	Tále

K	 bodu	 programu	 č.4:	 Príprava	 Organizačného	 poriadku	 (OP)	 S.A.S.,	 priebeh	 prípravy	 predstavený	
Dr.Mistríkom	

- Návrh	OP	bol	prístupný	pre	 členov	S.A.S.	na	web	 stránke	S.A.S.	o	 čom	boli	oboznámení	na
poslednom	 Zhromaždení	 členov,	 ako	 aj	 hromadným	 emailom	 a	 boli	 vyzvaní	 k	 zasielaniu
pripomienok.	Podľa	sekretárky	S.A.S.	si	návrh	OP	pozrelo	asi	50	členov.

- Dr.Mistrík	oboznámil	členov	výboru:
o 1.	s	pripomienkami,	ktoré	spracoval	do	formy	pozmeňovacích	návrhov	OP,	ktoré	podá

na	zhromaždení	členov
§ vyhlásenie	o	konflikte	záujmov
§ kontrolné	mechanizmy	 pri	 voľbe	 členov	 volebnej	 komisie	 pri	 voľbe	 výboru

S.A.S.	formou	delegáta	SLS
o 2.		s	pripomienkami	a	návrhmi	Dr.Padúchovej

§ Aby	hlavný	odborník	(HO)	MZ	SR	pre	angiológiu	bol	volený	členmi	S.A.S.	a	nie
výborom	S.A.S..	Vzhľadom	na	nesúlad	s	vyššou	normou	(vyhláška	MZSR),	kde
je	uvedené,	že	výbor	odbornej	spoločnosti	SLS,	alebo	SLK,	alebo	Sekcia	zdravia
MZ	SR	dávajú	ministrovi	zdravotníctva	návrh	na	HO,	ktorý	je	však	menovaný



ministrom,	predkladateľ	OP	Dr.Mistrík	konštatoval,	že	o	tomto	návrhu	nie	je	
možné	na	Zhromaždení	členov	hlasovať	a	robiť	v	tomto	zmysle	úpravu	v	OP.	

§ Aby	člen	výboru	S.A.S.	zastával	max	1	funkciu.	Po	diskusii	požiadal	predkladateľ
OP	 o	 odporúčacie	 hlasovanie	 o	 tomto	 bode	 pre	 Zhromaždenie	 členov	 kde
prebehne	definitívne	hlasovanie	k	tomuto	návrh.	ZA	návrh	0	členov,	PROTI	7
členov.

§ Aby	dozorná	rada	S.A.S.	dohliadala	na	možný	konflikt	záujmov	členov	výboru
S.A.S..	Tento	návrh	bol	hlasovaním	prijatý:	ZA:	7,	PROTI	0.

§ Aby	 aj	 člen	 výboru	 sekcie	 S.A.S.	 (t.j.	 lymfologickej	 sekcie)	 mal	 špecializáciu
v	 odbore	 angiológia.	 Prebehla	 diskusia,	 v	 ktorej	 bolo	 uvedené,	 že	 priority
a	 funkcia	 výboru	 S.A.S.	 a	 sekcií	 S.A.S.	 sú	 rozdielne	 (výbor	 S.A.S.	 háji
predovšetkým	 záujmy	 angiológov,	 zatiaľ	 čo	 odborné	 sekcie	 sa	 zaoberajú
predovšetkým	 odbornými	 otázkami,	 často	 interdisciplinárneho	 charakteru).
Po	diskusii	požiadal	predkladateľ	OP	o	odporúčacie	hlasovanie	o	tomto	bode
pre	 Zhromaždenie	 členov	 kde	 prebehne	 definitívne	 hlasovanie	 k	 tomuto
návrh.	ZA	návrh	0	členov,	PROTI	7	členov	výboru.

§ Aby	 volebnú	 komisiu	 pri	 voľbe	 členov	 výboru	 S.A.S.	 nevolil	 výbor	 S.A.S.,	 ale
členovia	S.A.S..	V	diskusii	 sa	 členovia	výboru	priklonili	 k	návrhu	Dr.Mistríka,
ktorý	navrhuje	kontrolný	mechanizmus	formou	delegáta	SLS.

- O	pozmeňovacích	návrhoch	Dr.Mistríka	a	Dr.Padúchovej	prebehne	hlasovanie	na	Zhromaždení
členov	S.A.S.

K	bodu	programu	č.5:	Rôzne	

- Štandardné	 	dg	a	 th.	postupy:	 diskusia	o	 súčasnom	stave	 rozpracovania	a	o	pripomienkach
MZSR	k	niektorým	odovzdaným	materiálom;

- Tvorba	nových	a	inovovaných	postupov	pre	výkon	prevencie	a	ich	zavedenie	do	medicínskej
praxe	 v	 oblasti	 prevencie	 kardio-vaskulárnych	 ochorení	 –	 pracovná	 skupina	 kardiológovia,
angiológovia,	všeobecní	lekári;	členovia	OPS	za	S.A.S	boli	oslovení	a	po	ich	súhlase	delegovaní:
doc.	MUDr.	E.Szabóová,	CSc.,	MUDr.K.Dostálová,	PhD.,	MPH.,		MUDr.	I.Vacula,	PhD.

- Predbežne	navrhované	témy	za	S.A.S.:	1.	skríning	PAO	u	vybranej	 rizikovej	skupiny	 (ABI),	2.
skríning	AAA	u	vybranej	rizikovej	skupiny	(USG);

- Vyjadrenia	S.A.S.:
o k	 ZZV	 –	 požiadavka	 Slovenskej	 rádiologickej	 spoločnosti	 na	 zaradenie	 niektorých

invazívnych/intervenčných	výkonov	do	katalógu	ZZV	2019	 (ambulantná/jednodňová
ZS)	 –	 rokovanie	 na	 MZSR	 doc.Maďarič,	 po	 diskusii	 s	 členmi	 výboru	 prezentované
pozitívne	 stanovisko	 k	 vybraným	 venóznym	 výkonom	 (napr.	 implantácia	 kaválneho
filtra,	 alebo	 angioplastika	 dysfunkčnej	 AV	 fistuly),	 zamietavé	 stanovisko	 ku
konkrétnym	arteriálnym	výkonom;

o k	 zoznamu	 pripočítateľných	 položiek	 ŠZM	 –	 absencia	 množstva	 endovaskulárnych
položiek	–	pripomienkované	(prim.Širila,	doc.Maďarič)	(ÚPDZS)

o k	návrhu	Slovenskej	spoločnosti	pre	ultrazvuk	v	medicíne	na	zaradenie	nových	CPČ	do
systému	 akreditovaného	 vzdelávania	 –	 „Ultrasonografia	 tepien	 oblúka	 aorty“	 a
„Ultrasonografia	tepien	a	žíl	dolných	končatín“	(Sekcia	zdravia	MZSR)	–	po	vyjadrení
členov	výboru	S.A.S.	zaslané	zamietavé	stanovisko;

o k	žiadosti	o	zaradenie	Hyperbarickej	medicíny	do	systému	akreditovaného	vzdelávania
pre	CPČ	(Sekcia	zdravia	MZSR)	–	po	vyjadrení	členov	výboru	S.A.S.	zaslané	súhlasné
stanovisko,	 avšak	 so	 zdôraznením	 nedostatočnej	 EBM	 v	 oblasti	 liečby	 defektov
vaskulárnej	etiológie;

- Schválenie	 žiadosti	 o	 rozšírenie	 preskripčného	 obmedzenia	 kódov	 ŠZM	 pre	 angiológiu	 –
schválené	od	01.01.2019



- doc.	Maďarič	 informoval	o	aktuálnej	práci	ESVM	-	aktuálnych	členoch,	plánované	kongresy,
pripravené	odporúčania	o	PAO	DK,	editoriál	v	časopise	VASA	o	potrebe	vaskulárnej	medicíny
v	Európe

- doc.	Maďarič	informoval	o	podpore	žiadosti	spoločnosti	Bayer	AG	na	zaradenie	lieku	Xarelto
2,5	mg	do	zoznamu	kategorizovaných	liekov	a	o	rozhodnutí	MZSR,	t.č.	je	vec	vrátená	na	nové
konanie	a	nové	rozhodnutie;

- doc.Maďarič	informoval	o	liste		prof.	Ľ.	Gašpara	o	vzdaní	sa	funkcie	delegáta	za	S.A.S.	v	Central
European	Vascular	Forum.	Prebehla	diskusia	o	jeho	nahradení,	zároveň	však	bol	prezentovaný
spoločný	názor,	že	S.A.S.	by	sa	mala	koncentrovať	na	medzinárodnú	spoluprácu	v	rámci	ESVM;
otázka	zástupcu	S.A.S.	v	CEVF	bola	odložená	na	budúce	rokovanie	výboru;

- na	 podnet	 doc.Maďariča	 bola	 opätovne	 diskutovaná	 otázka	 hradenia	 účasti	 na	 výročnom
kongrese	S.A.S.	pre	čestných	členov;	v	súlade	s	predchádzajúcim	hlasovaním	o	tejto	téme	na
jednom	 z	minulých	 zasadnutí	 výboru,	 bolo	 jednomyselne	 konštatované,	 že	 čestní	 členovia
majú	hradený	registračný	poplatok,	nie	však	ubytovanie;

- Dr.	Vacula	informoval	o	spore	s	revíznou	lekárkou	VšZP	ohľadom	preplácania	lieku	rivaroxaban
pac	 s	 VTE.	 Navrhol,	 aby	 sa	 SAS	 zasadila	 za	 zrušenie	 indikačných	 obmedzení	 pre	 NOAKy.
Prebehlo	hlasovanie:	ZA	návrh	7	členov,	PROTI:	0.

- doc.	Maďarič	otvoril	 tému,	či	má	S.A.S.	 iniciovať	zmenu	(rozšírenie)	 indikačných	obmedzení
pre	liek	Vessel	Due	F	aj	na	„2	ročnú	liečbu	po	prvej	VTE	príhode“.	Prebehla	diskusia,	v	ktorej
bolo	 konštatované,	 že	 zatiaľ	 nie	 sú	 problémy	 pri	 predpisovaní	 tohto	 lieku	 (aj	 v	 uvedenej
indikácii),	preto	sa	výbor	neprikláňa	k	takejto	aktivite;

- Dr.Dostálová	 navrhla,	 aby	 na	 budúcom	 kongrese	 S.A.S.	 bol	 aj	 blok	 rehabilitácie	 s	 účasťou
doc.Farského.	Súhlasné	stanovisko	členov	výboru.

- Dr.Mistrík	ako	predseda	Dozornej	rady	S.A.S.	informoval	o	nutnosti	zrealizovať	čo	najskôr	voľby
do	lymfologickej	sekcie	S.A.S..	Toto	akceptované	členmi	výboru	sekcie	(Dr.Ambrózy).

- Dr.Ambrózy	informoval,	že	dohodol	účasť	lekárov	z	AKH	Viedeň	na	budúcoročnom	kongrese
S.A.S.	–	možnosť	realizácie	jedného	bloku;

- Termín	a	miesto	najbližšieho	zasadnutia	výboru	SAS:	po	diskusii	zvolený	termín	18.12.2019,
miesto	–	NUSCH	Bratislava.

doc.	MUDr.	Juraj	Maďarič,	PhD.,	MPH.	 MUDr.	I.Vacula,	PhD.										
prezident	S.A.S.	SLS	 				vedecký	sekretár	S.A.S.	SLS	

MUDr.	A.Džupina,	PhD.	 MUDr.	A.Mistrik					
viceprezident	S.A.S.	SLS	 	predseda	dozornej	rady	S.A.S.	SLS	

Tále 18.9.2019 Zapísal: MUDr. Ľubomír Fľak, PhD.	


